
Programul casieriilor RAJA în
ziua de luni, 1 Mai 2017
27 aprilie 2017 10:33
 

S.C. RAJA S.A. aduce la cunoştinţa tuturor abonaţilor că luni,
01 mai 2017, dispeceratul, echipele de intervenţie, dar şi
reprezentanţii  societăţii  care  asigură  buna  desfăşurare  a
proceselor de alimentare cu apă şi preluare a apelor uzate vor
lucra  în  program  normal.  Apelurile  către  telefoanele
dispeceratului 0241/924 vor fi preluate non-stop. Echipele de
intervenţie  vor  acţiona  cu  promptitudine,  pentru  ca  toate
avariile  sau  disfuncţionalităţile  apărute  în  sistemul  de
alimentare cu apă să fie remediate în timp util, iar abonaţii
societăţii  să  poată  beneficia  de  serviciile  noastre  la
parametrii optimi.

Singurul serviciu care-şi va modifica programul de lucru în
această perioadă este cel al casierilor RAJA. Astfel, abonaţii
interesaţi  să-şi  achite  facturile  la  apă  potabilă  şi
canalizare în aceste zile trebuie să ştie că luni, 01 mai
2017, toate casieriile vor fi închise. Începând de marți, 02
aprilie 2017, casieriile își vor relua programul normal de
lucru.

1  Mai  Tuning  Fest,  la
Mangalia 
27 aprilie 2017 10:33
Municipiul Mangalia va găzdui, în perioada 29 aprilie – 1 mai,
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festivalul  auto  „1  Mai  Tunning  Fest  Mangalia  2017”.
Evenimentul va avea loc în parcarea din Portul Turistic din
localitate și va încânta publicul cu o expoziție de tuning
auto și moto, concurs car audio, demonstrații de drift și
burnout,  precum  și  diferite  tombole  și  concursuri  pentru
participanți și spectatori. Festivalul va începe sâmbătă cu o
paradă a mașinilor și motocicletelor participante, care va
avea startul în Portul Turistic, la orele 11:00. Manifestările
vor  fi  deschise  de  sâmbătă  până  duminică,  între  orele
10:00-23:00, iar luni, între orele 10:00 – 16:00. Premierea
câștigătorilor va avea loc în cursul zilei de luni, 1 mai,
începând cu orele 13:00. În cadrul competiției vor fi jurizate
următoarele  categorii:  Best  Car  Of  The  Show,  Best  Import
Exterior, Best Custom Exterior, Best Autohtona, Best Interior,
Best Rims, Best Oldtimer, Best Youngtimer, Best Club Display,
Best Rat Look, Best AirRide, Best Static fitment, Best AirRide
fitment, Best Airbrush, Best Paint, Best DemoCar, Best OEM++,
Best Engine, Best Trunk setup, Best JDM, Best Engine Bay, Best
Exotic. De asemenea, va exista o categorie specială pentru
mărcile VW și BMW. În cadrul expoziției de tuning auto-moto,
pasionații de tuning auto, cluburi sportive și firme de tuning
din  toată  țara  își  vor  prezenta  mașinile  modificate.  În
această  categorie  de  expozanți  se  înscriu  mașinile  cu
modificări la exterior, la interior, la partea mecanică sau la
toate acestea. La Campionatul Național de Car Audio vor fi
prezentate mașini cu investiții ce depășesc 25.000 EUR doar în
sistemul  de  sunet,  capabile  de  performanțe  audio  extreme.
Devenit deja un festival cu tradiție, “1 Mai Tunning Fest”
reunește în fiecare an cele mai interesante proiecte de tuning
și car audio, iar firme din domeniul auto/tuning vor avea, la
rândul lor, mai multe standuri de prezentare.



Cu bani europeni, Unitatea de
Primiri Urgențe a Spitalului
Județean  Constanța  va  fi
modernizată
27 aprilie 2017 10:33
Spitalul  Clinic  Județean  de  Urgență  “Sf.  Apostol  Andrei”
Constanța se numara printre cele 35 de unitati medicale din
tara  selectate  in  vederea  finantarii  prin  Programul
Operational Regional – fonduri externe nerambursabile – pentru
modernizarea  Unitatii  de  Primiri  Urgente.  Astazi,  in  sala
ovala a Prefecturii, a avut loc o teleconferinta sustinuta de
reprezentantii  Ministerului  Sanatatii  in  vederea  stabilirii
detaliilor  necesare  demararii  procedurilor  de  accesare  a
fondurilor  nerambursabile  pentru  modernizarea  unitatilor
medicale. Este o prioritate pentru noi sa modernizam unitatile
sanitare din judet. Bineinteles ca dorim sa extindem si sa
modernizam Unitatea Primiri Urgente, iar acum avem ocazia sa
beneficiem de finantare nerambursabila. Aceasta unitate este
una  dintre  cele  mai  solicitate,  in  tot  timpul  anului.  In
timpul sezonului estival s-au inregistrat chiar si 2 milioane
de  pacienti,  atat  constanteni  cat  si  turisti,  a  declarat
presedintele  Consiliului  Judetean  Constanta,  Marius  Horia
Tutuianu. Unitatea Primiri Urgente de la Constanta este cea
mai solicitata unitate medicala din tara pe timpul sezonului
estival, iar ca numar de primiri urgenta ocupa locul II pe
tara in extrasezon. Pe timpul verii, numarul de pacienti se
majoreaza substantial, fiind vorba de o crestere de pana la
40%. In medie, in lunile de vara, se inregistreaza intre 500 –
550 pacienti pe zi. Cifra record s-a atins pe data de 17
august 2015, cand au fost 607 prezentari pe zi la Serviciul
Urgente.  Alaturi  de  presedintele  Consiliului  Judetean
Constanta si managerul Spitalului Clinic Judetean de Urgenta
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Sf. Apostol Andrei, dr. Catalin Grasa, la teleconferinta de
astazi, a mai participat si medicul-sef al Unitatii de Primiri
Urgente – SMURD, Rodica Tudoran.

 

La  ședința  de  astăzi,
liberalul  Dumitru  Filip  a
încercat,  fără  succes,  să
vopsească  imaginea
funcționarilor  prinși  cu
mâța-n  sac  de  Camera  de
Conturi!
27 aprilie 2017 10:33
Consilierii locali din Mangalia au participat, astăzi, la o
ședință de de îndată, chemați fiind să aprobe – a treia sau
chiar  a  patra  oară  –  desființarea  Serviciului  Public  de
Asistență  Socială  și  al  Serviciului  Public  Administrarea
Domeniului Public și Privat. În plus, alesul PNL Dumitru Filip
și-a asumat, nici mai mult nici mai puțin, inițierea unui
proiect de hotărâre privind măsurile ce se impun a fi luate în
vederea realizării obiectivelor dispuse de Camera de Conturi a
județului Constanța vizavi de o serie de nereguli privind
cheltuirea banului public de către funcționarii publici sau de
către  cei  care  au  beneficiat,  din  plin,  de  fonduri
substanțiale – și nemeritate, potrivit auditorilor constănțeni
–  din  taxele  și  impozitele  mangalioților.  Potrivit
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inițiatorului, Dumitru Filip, consilierii ar fi trebuit să fie
de  acord  să  nu  „se  constituie  parte  civilă  și  nici  să
calculeze  vreun  prejudiciu  în  dauna  autorităților  și
instituțiilor publice locale”. Cu alte cuvinte, în timp ce
auditorii Camerei de Conturi au spus că s-au creat prejudicii
consistente în bugetul local, de ordinul sutelor de mii de
lei, aleșii ar fi trebuit să nu se îndrepte, în mod legal,
împotriva spoliatorilor bugetului local.

Nemulțumirea consilierilor opozanți actualei administrații a
fost stârnită, pe lângă absurdul conținutului, de faptul că
hotărârea, plină de articole de lege și de trimiteri la o
serie de proiecte mai vechi, le-a fost înmânat chiar în timpul
ședinței  de  consiliu,  fără  a  avea  posibilitatea  de  a  se
edifica la ce trimiteri legale făcea referire Dumitru Filip!

“Asta este o porcărie, voi merge cu voi la toate forurile
legale din lume, nu se poate să vă bateți joc așa de cetățenii
orașului“, a declarat Nicolae Moroianu, consilier local.

Trebuie menționat faptul că alesul local a scăpat, deocamdată,
de un atare demers, întrucât proiectul lui Dumitru Filip a
picat la vot, majoritatea confortabilă de zece consilieri pe
care administrația locală o avea în Consiliu fiind ruptă de
abținerea  prof.  Ghiulserin  Sali.  Rezultatul  a  fost  unul
neașteptat pentru cei din sală, unii dintre aceștia fiind
beneficiari  direcți  ai  inițiativei  consilierului  PNL.  Unul
dintre aceștia, Dorinel Colgiu, a fost dat drept exemplu ca
beneficiar  al  unui  contract  deloc  de  neglijat  –  circa  3
miliarde de lei vechi, după cum a afirmat consilierul Menabit
Ozghiun.  Legat de contractul cu pricina, Camera de Conturi
Constanța a spus, negru pe alb, că sumele încasate nu se
justificau! Este vorba despre un contract încheiat cu Primăria
Mangalia pentru servicii de consultanță și comunicare.

În timp ce ”avocații” au fost puși în așteptare, serviciile
publice s-au desființat cu votul a 10 aleși!



Un alt proiect care nu a trecut de girul consilierilor locali
a fost cel al modificării HCL 259 din 2014, privind aprobarea
achiziționării serviciilor juridice de consultanță, mai bine 
spus ceea ce, déjà, la nivel de Mangalia, a devenit consacrat
drept “contractele cu avocații” și care, pentru anul acesta,
înainte de orice rectificare bugetară, s-au alocat 2.500.000
de  lei.  Administrația  locală  ar  fi  dorit  o  modificare  în
propria favoare, mai précis mandatarea primarului să semneze
și în numele Consiliului Local, și în cel al Comisiei Locale
de Fond Funciar, al direcțiilor și serviciilor subordonate CL
a tuturor actelor procedurale, dar și contractele de asistență
juridică sau alte contracte de prestări servicii încheiate cu
avocați sau alți specialiști.

“Această hotărâre este ilegală, Ordonanța nr. 96, cunoscută ca
și  Ordonanța  lui  Ponta  interzice  primăriilor  să  angajeze
asistență juridică fără acordul consilierilor locali. Ce vreți
să faceți dumneavoastră aici este exact la 180 de grade cu
litera legii“, a spus Leonard Tănase, ales al Consiliului
Local Mangalia. Proiectul a căzut la votul consilierilor.

În  schimb,  cel  mai  fierbinte  document  supus  aprobării
aleșilor, cel al desființării ADPP și SPAS și transformării
lor în direcții subordonate primăriei, a trecut, surprinzător,
cu zece voturi ”pentru” și șase ”împotrivă”. Asta deși, anexat
acestui proiect figurează câteva zeci de pagini de inventar al
domeniului public al urbei, deci, potrivit legii – extrem de
interpretabilă din partea executivului – ar fi fost nevoie de
13 voturi pentru a putea trece acest acte legislativ. Mai
mult, angajații primăriei prezenți la ședință s-au “jurat” că
niciun angajat nu va fi dat afară, ci aceștia vor trece pe
posturi  similare  –  contractuale  –  în  cadrul  primăriei.
Secretarul primăriei, Andreea Cabuz, a declarat, însă, ci nu
există niciun conflict din punct de vedere legal, că Legea 215
nu este încălcată și că, în ceea ce o privește, își dă avizul
de legalitate.



58,79%  dintre  candidații
constănțeni  au  promovat
examenul  național  de
definitivare în învățământ
27 aprilie 2017 10:33
Joi, 20 aprilie 2017 s-a desfășurat proba scrisă a examenului
naţional  de  definitivare  în  învăţământ,  sesiunea  2017.  La
nivelul județului Constanța au participat 165 de candidați
înscriși la 29 de discipline.

 

Proba scrisă a conținut itemi din domeniul disciplinei de
specialitate și al metodicii predării/didacticii acesteia. În
comparație cu anul trecut, nivelul de competență didactică a
fost  evaluat  și  prin  portofoliul  profesional,  constituit
conform  precizărilor  metodologice  corespunzătoare  funcţiei
didactice ocupate.

 

Lucrările scrise au fost evaluate în 5 centre organizate la
nivel naţional. Nota minimă de promovare a examenului a fost
8.

 

Cadrele  didactice  care  au  promovat  examenul  au  dobândit
dreptul de practică în învăţământul preuniversitar, precum și
posibilitatea de a urma o rută de profesionalizare ascendentă,
având dreptul de a deveni titular în sistemul de învățământ
preuniversitar  și  de  a  participa  la  susținerea  examenelor
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pentru obținerea gradelor didactice.

 

Conform calendarului, astăzi, 25 aprilie 2017, au fost afișate
rezultatele examenului național de definitivare în învățământ.

 

La nivelul județului Constanța situația este următoarea:

din cei 165 de candidați participanți:
97 candidați promovați- 58,79%;
67 candidați respinși- 40,61%;
1 lucrare anulată în centrul de evaluare- 0,60%.

 

Au existat 2 medii finale de 10, obținute de un candidat
ocupant al unui post de limbă turcă și un ocupant al unui post
de  educatoare/  institutor  pentru  învățământ  preșcolar/
profesor pentru învățământ preșcolar.

 

Contestaţiile vor fi depuse în centrul de examen – Liceul
Teoretic Traian Constanța, conform calendarului național, în
zilele de 25 aprilie, până la ora 20.00 şi 26 aprilie, în
intervalul orar 9.00- 14.00.

 

Rezultatele finale se vor afişa la centrul de examen – Liceul
Teoretic  Traian  Constanța  şi  pe  site-ul  examenului
(definitivat.edu.ro)  duminică,  30  aprilie.



Food Truck Festival On Tour –
First Escape: Mini vacanță cu
gust  de  #streetfood  (Mamaia
Nord și Vama Veche)
27 aprilie 2017 10:33

Prima  evadare  la  mare  de  anul
acesta  va  avea  aromă  de
#streetfood de la cele mai bune
food  trucks  si  van-uri  din
Romania. Am gasit formula magică
pentru  un  weekend  prelungit:
mare, soare și mâncare! Între 28
aprilie și 1 mai, mergem where
the fun happens: Mamaia Nord și
Vama  Veche  (în  parcarea  din
spatele  clubului  Expirat).

După ce bei cele mai strong băuturi, poftești la cele mai
delicioase  preparate,  așa  că  aducem  laolaltă  peste  10
bucătării internaționale în mai bine de 20 food trucks, din
care să-ți satisfaci orice poftă.

 

Participanții care îți vor pregăti cele mai gustoase mâncăruri
și deserturi și băuturi sunt:

Arrosticini/  Betty  Ice/  Big  John/  Birria  /  Burger  Van/
Camionetta/ Camionul cu Inghetata / Caru Cu Cafea/ Crepes
Charmees/  Delicii  Pe  Roti/  Elemózsia  Food  Truck/  Gourmet
Street Food/ Jernoiu BBQ/ La Finca Alioli Van/ Meat Busters/
Moritz  Eis  Romania/  Nori  Yakitori/  Republika  Pleskavica/
Rolls/  Switchmorn/  Say Cheese! by Carrefour / Za German –
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WurstWagen si multi altii.

Street  Food  Festival
Constanta, 4 – 7 mai
27 aprilie 2017 10:33
Bucharest  Street  Food  Festival,  primul  eveniment  dedicat
exclusiv conceptului de street-food, se mută și în Constanța.

Între  4  și  7  mai,  punem  roțile  în  funcțiune  și  aprindem
cuptoarele chiar în inima orașului – în Piața Ovidiu. Aducem
laolaltă peste 20 de vendori, din București și din întreaga
țară, care vor întregi peisajul gastronomic al festivalului cu
burgeri, hot-dogs, sandwiches, tacos, burritos, paste, grills
și barbeques, clătite, înghețată și multe altele, toate unite
sub umbrela conceptului de street-food.

Pentru  combinația  ideală,  același  concept  se  aplică  și
băuturilor. Vizitatorii vor degusta în cadrul festivalului,
prosecco, cafea și bere artizanale, vinuri alese și multe
altele.

Iar pentru a completa experiența, am ales patru dintre cele
mai  cool  trupe  ale  momentului,  care  vor  urca  pe  scena
festivalului.

Joi 04.05: HELEN

Vineri 05.05: VAMA

Sâmbătă 06.05: GOLAN

Duminică 07.05: ROA

Intrarea la Street Food Festival Constanța, ce va avea loc în
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perioada 4-7 mai, va fi liberă.

Și ca să nu aștepți până pe 4 mai, ne-am gândit la o surpriză:
îți  oferim  un  mic  preview  a  ce  înseamnă  un  Street  Food
Festival. Câteva dintre van-urile participante la First Escape
vor pregăti tot felul de bunătăți în parcarea de la City Park
Mall Constanța, pe 2 și 3 mai.

Pentru festivalul cel mare, avem un line-up culinar divers, cu
participanți din toată țara, care ne-au pregătit o mulțime de
mâncăruri delicioase, deserturi și băuturi:

Arrosticini/  Betty  Ice/  Big  John/  Birria  /  Burger  Van/
Camionetta/ Camionul cu Inghetata / Caru Cu Cafea/ Crepes
Charmees/  Delicii  Pe  Roti/  Elemózsia  Food  Truck/  Gourmet
Street Food/ Jernoiu BBQ/ La Finca Alioli Van/ Meat Busters/
Moritz  Eis  Romania/  Nori  Yakitori/  Republika  Pleskavica/
Rolls/  Switchmorn/  Say Cheese! by Carrefour / Za German –
WurstWagen.

Program pe zile:

Joi – Vineri 14:00 – 23:00

Sâmbătă – Duminică 11:00 – 23:00

Edilul Radu nu se lasă: Cere
încă  o  dată  desfiinţarea
serviciilor  publice,
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asistenţă  juridică  şi
consultanţă  care  secătuiesc
bugetul local!
27 aprilie 2017 10:33
Astăzi,  la  ora  16.00,  va  avea  loc  o  şedinţă  de  îndată
convocată de către edilul Cristian Radu. Pe Ordinea de zi se
află două proiecte. Primul vizează desfiinţarea Serviciului
Public  de  Asistenţă  Socială  şi  a  Serviciului  Public
Administrarea Domeniului Public şi Privat Mangalia. Cele două
iniţiative reprezintă dorinţe vechi ale primarului, care au
mai fost dezbătute şi chiar votate într-o şedinţă anterioară
de Consiliu. Proiectele nu au fost votate, însă cu 13 voturi
(2/3), aşa cum ar fi fost normal, ci doar cu 10 voturi,
astfel, că, cel mai probabil, Prefectura Constaţa le-a trimis
înapoi.

Al doilea proiect are în vedere modificarea HCL nr. 259 din
26.09.2014  privind  aprobarea  achiziţionării  serviciilor
juridice,  de  consultanţă  tehnică,  de  expertiză  şi  de
consultanţă  economică  pentru  dosarele  aflate  în  curs  de
soluţionare  pe  rolul  instanţelor  de  judecată.  Motivarea
edilului  este  aceea  că  dosarele  respective  sunt  atât  de
complexe, încât apărările nu pot fi făcute de către juriştii
angajaţi în aparatul de specialitate, respectiv din cadrul
serviciilor  şi  direcţiilor  subordonate  Consiliului  Local
Mangalia.  Tot  în  proiectul  de  hotărâre  se  mai  precizează
faptul  că  această  complexitate  a  dosarelor,  cât  şi
oportunitatea achiziţionării acelor servicii vor fi stabilite
de o comisie numită prin dispoziţia primarului, care va avea
obligaţia  evaluării  ofertelor  şi  atribuirii  contractelor
conform procedurii interne privind achiziţionarea de servicii
juridice.

Despre acest ultim proiect s-a vorbit foarte mult în ultimii
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ani,  consilierii  din  opoziţie  declarând  că  pentru  plata
onorariilor avocaţilor, care au şi pierdut multe procese, s-au
achitat din bugetul local sume astronomice care au uluit până
şi Curtea de Conturi.

Atenție,  se  oprește  apa  în
localităţile Pietreni şi Ion
Corvin!
27 aprilie 2017 10:33
 

Pentru  realizarea  lucrărilor  periodice  de  întreținere  a
rezervoarelor  de  înmagazinare  apă  potabilă  de  la  nivelul
stațiilor de pompare Pietreni și Ion Corvin, în ziua de 27
aprilie  2017,  în  intervalul  orar  8,00-12,00,  se  va  sista
furnizarea de apă potabilă.

Vor fi afectați consumatorii din localitațile Pietreni și Ion
Corvin.

Ne cerem scuze față de abonații care vor suferi de lipsa apei
potabile și îi asigurăm că echipele de intervenție vor face
tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor de igienizare și
reluarea  furnizării  apei  potabile  în  cel  mai  scurt  timp.
Totodată, rugăm toţi consumatorii afectaţi de această oprire
să-şi asigure rezerva minimă de apă pentru consum şi uz casnic
pe perioada întreruperii furnizării apei.
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Vicepreședintele CJ Constanța
cere  explicații  prefectului
cu  privire  la  monitorizarea
video  a  angajaților  din
subordine! 
27 aprilie 2017 10:33
 

Vicepresedintele Consiliului Judetean Constanta, Claudiu Iorga
Palaz,  a  solicitat  astazi  prefectului  judetului  Constanta,
Adrian Nicolaescu, prin adresa nr. 10089 din 24 aprilie 2017
sa  explice  daca  are  acordul  angajatilor  pentru  montarea
sistemelor de monitorizare video. Amintim ca, zilele trecute,
vicepresedintele  Consiliului  Judetean  Constanta  a  sesizat
aparitia unor dispozitive de supraveghere la etajele I si II
ale Palatului Administrativ, unde functioneaza si birourile
Consiliului Judetean Constanta.

Vicepresedintele CJC, Claudiu Iorga Palaz, afirma ca decizia
Institutiei Prefectului intra sub incidenta prevederilor art.
8  din  Decizia  nr.  52/2012  a  Autoritatii  Nationale  de
Supraveghere  a  Prelucrarii  Datelor  cu  Caracter  Personal,
privind  prelucrarea  datelor  cu  caracter  personal  prin
utilizarea  mijloacelor  de  supraveghere  video.

Solicit expres, pe cale oficiala, Autoritatii Nationale de
Supraveghere a Prelucrarii Datelor cu Caracter Personal sa
verifice daca Institutia Prefectului a respectat obligatia de
informare prealabila a angajatilor cu privire la supravegherea
video  realizata  de  institutie  si  daca  a  fost  obtinut
consimtamantul expres al acestora, asa cum prevede art. 8 din
Decizia  nr.  52/2012.  De  asemenea,  solicit  Autoritatii
Nationale de Supraveghere a Prelucrarii Datelor cu Caracter

https://editiadesud.ro/vicepresedintele-cj-constanta-cere-explicatii-prefectului-cu-privire-la-monitorizarea-video-a-angajatilor-din-subordine/
https://editiadesud.ro/vicepresedintele-cj-constanta-cere-explicatii-prefectului-cu-privire-la-monitorizarea-video-a-angajatilor-din-subordine/
https://editiadesud.ro/vicepresedintele-cj-constanta-cere-explicatii-prefectului-cu-privire-la-monitorizarea-video-a-angajatilor-din-subordine/
https://editiadesud.ro/vicepresedintele-cj-constanta-cere-explicatii-prefectului-cu-privire-la-monitorizarea-video-a-angajatilor-din-subordine/
https://editiadesud.ro/vicepresedintele-cj-constanta-cere-explicatii-prefectului-cu-privire-la-monitorizarea-video-a-angajatilor-din-subordine/


Personal sa verifice daca Institutia Prefectului a transmis in
prealabil catre aceasta Autoritate o notificare cu privire la
efectuarea prelucrarii datelor cu caracter personal si libera
circulatie a acestor date, conform articolului 22. alin. (1)
din  Legea  nr  677/2001.  In  mod  oficial,  solicit
reprezentantilor  Autoritatii  Nationale  de  Supraveghere  a
Prelucrarii Datelor cu Caracter Personal sa verifice daca au
fost indeplinite, in prealabil, toate obligatiile prevazute de
Legea 677/2001, a subliniat Claudiu Iorga Palaz.

Totodata,  vicepresedintele  CJC  a  sesizat  prin  adresa  nr.
10088/24.04.2017,  inregistrata  la  Autoritatea  Nationala  de
Supraveghere a Prelucrarii Datelor cu Caracter Personal cu nr.
0009421 din 24.04.2017, efectuarea unui control la Institutia
Prefectului – Judetul Constanta pentru a verifica daca exista
avizele necesare efectuarii unei monitorizari video.

Vicepresedintele Consiliului Judetean Constanta considera ca
Institutia  Prefectului  are  obligatia  sa  faca  dovada
respectarii legislatiei in vigoare. Mai mult, vicepresedintele
CJC  afirma  ca  va  lua  toate  masurile  in  vederea  aplicarii
sanctiunilor prevazute de lege prin sesizarea organelor de
urmarire penala sub acuzatia de abuz in serviciu.

 

 

Lucrări RAJA de înlocuire a
unui  hidrant  pe  bulevardul
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Tomis din Constanţa
27 aprilie 2017 10:33
Pentru realizarea lucrărilor de înlocuire a unui hidrant pe
bulevardul Tomis nr. 42, din municipiul Constanta, SC RAJA SA
este nevoita sa intrerupa, astazi, 24 aprilie 2017, furnizarea
de apa in intervalul orar 10,30-13,30. Sunt afectati de lipsa
apei Punctul Termic 15, hotelul BTT, blocurile NV, precum si
societatile comerciale din zona.

Ne cerem scuze tuturor abonatilor afectati, carora le dam
asigurari ca echipele RAJA fac tot posibilul pentru realizarea
lucrarii  intr-un  timp  cat  mai  scurt  si  pentru  reluarea
frunizarii de apa.

Licitație  pentru  sectoarele
de plaje rămase libere
27 aprilie 2017 10:33
 

 

Administraţia Bazinală de Apă Dobrogea-Litoral va organiza în
prima  parte  a  lunii  mai  2017  licitaţia  publică  pentru
închirierea sectoarelor de plajă rămase libere pentru un număr
de 40 de subsectoare poziţionate între Năvodari şi Vama Veche.

Anunţul  privind  organizarea  licitaţiei  publice  pentru
atribuirea sectoarelor de plaje libere va fi publicat pe site-
ul Administraţia Bazinală de Apă Dobrogea-Litoral la rubrica
„Licitatii”.
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Tradiţii  şi  obiceiuri  de
Izvorul Tămăduirii
27 aprilie 2017 10:33
In  prima  vineri  de  după  Paşti,  în  fiecare  an,  Biserica
Ortodoxă  prăznuieşte  sărbătoarea  Izvorul  Tămăduirii.  Acesta
este un praznic închinat Maicii Domnului, care are rolul de a
arăta importanţa Născătoarei de Dumnezeu Fecioară în mântuirea
oamenilor. Numele sărbătorii aduce aminte de mai multe minuni
care  au  fost  săvârşite  la  un  izvor  din  apropierea
Constaninopolului.

Conform tradiţiei, la puţin timp înainte de a ajunge împărat,
Leon  cel  Mare  se  plimba  printr-o  pădure  de  lângă
Constantinopol. Acolo el întâlneşte un bătrân orb care îi cere
puţină apă şi să îl ducă în cetate. Leon caută fără folos un
izvor pentru a-l ajuta pe sărman. Ulterior, Leon o aude pe
Fecioara Maria spunându-i: „Nu este nevoie să te osteneşti,
căci apa este aproape! Pătrunde, Leone, mai adânc în această
pădure şi luând cu mâinile apa tulbure potoleşte setea orbului
şi apoi unge cu ea ochii lui cei întunecaţi”.

Acesta ascultă de ceea ce Maica Domnului îi spuse şi reuşi să
găsească un izvor din care să îi dea orbului apă să bea. De
asemenea, cu acea apă Leon îl spală pe faţă pe bătrân, iar
acesta din urmă începu să îşi recapete vederea.

După ce ajunge împărat, Leon ctitoreşte o biserică lângă acel
izvor. Pe vremea lui Iustinian, pe când acesta suferea de o
boală grea, împăratul se vindecă după ce a băut apă din acest
izvor. Drept mulţumire, Iustinian ctitoreşte o biserică şi mai
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mare,  care  va  fi  distrusă  de  otomani  în  anul  1453,
conform  calendarulortodox.ro.

Credincioşii  care  vizitează  Istanbului  se  pot  închină  în
biserica  Izvorului  Tămăduirii.  Construcţia  actuală  a  fost
construită în secolul al XIX-lea, însă în subsolul acesteia
există un paraclis din secolul V, unde există chiar şi astăzi
izvorul cu apă tămăduitoare.
După  ce  preotul  sfinţeşte  apă,  acesta  îi  stropeşte  pe
credincioşi în timp ce se cânta troparul: „Mântuieşte, Doamne,
poporul  Tău,  şi  binecuvântează  moştenirea  Ta,  biruinţa
binecredincioşilor creştini asupra celui potrivnic dăruieşte,
şi cu crucea Ta păzeşte pe poporul Tău”. Astfel, în popor s-a
reţinut că scopul agheasmei este de a alunga duhurile rele.

Izvorul Tămăduirii. După slujba de sfinţire a apei, preoţii îi
stropesc  pe  credincioşi  cu  apă  binecuvântată  şi  cântă
troparul: „Mântuieşte, Doamne, poporul Tău şi binecuvântează
moştenirea  Ta,  biruinţa  binecredincioşilor  creştini  asupra
celui potrivnic dăruieşte, şi cu crucea Ta, păzeşte pe poporul
Tău”.

Atenție,  se  oprește  apa  în
localităţile  Alimanu  şi
Băneasa!
27 aprilie 2017 10:33
 

Pentru  realizarea  operațiunilor  periodice  de  întreținere  a
rezervoarelor  de  înmagazinare  apă  potabilă  de  la  nivelul
stațiilor de pompare Alimanu și Băneasa, în ziua de 24 aprilie
2017, în intervalul orar 8,00-12,00, se va sista furnizarea de
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apă potabilă.

Vor  fi  afectați  consumatorii  din  localitațile  Alimanu  și
Băneasa.

Ne cerem scuze față de abonații care vor suferi de lipsa apei
potabile și îi asigurăm că echipele de intervenție vor face
tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor de igienizare și
reluarea  furnizării  apei  potabile  în  cel  mai  scurt  timp.
Totodată, rugăm toţi consumatorii afectaţi de această oprire
să-şi asigure rezerva minimă de apă pentru consum şi uz casnic
pe perioada întreruperii furnizării apei.

 

 

Taxã pe … inculturã!
27 aprilie 2017 10:33

de Emil-Corneliu Ninu

 

O  mulţime  de  publicaţii  sau  posturi  TV  par  a  fi  într-o
concurenţã  nebunã  în  ceea  ce  priveşte  eludarea  regulilor
limbii  literare,  cel  mai  îngrijit  aspect  al  limbii,  cu
caracter NORMATIV din punct de vedere fonetic, lexical şi
gramatical (morfologic şi sinatctic).

Este vorba, printre altele, şi despre scrierea numelor unor
şcoli,  care,  fiind  mai  multe  într-o  localitate,  necesitã
precizarea numãrului acestora: Şcoala Nr. 41, Şcoala Generalã
Nr. 5 etc.

https://editiadesud.ro/taxa-pe-incultura/


Substantivul abreviat  Nr. (Numãrul) apare deseori scris cu
minusculã: Şcoala nr. 41, Şcoala Generalã nr. 5 etc.

Neatenţie, confuzie sau nepricepere?

Urmãrind evoluţia reglementãrilor ortografice în ÎNDREPTARELE
ORTOGRAFICE apãrute de-a lungul timpurilor, vom observa cã
cele din 1960, din 1965 şi din 1971 recomandau aceeaşi regulã:
“Denumirile  întreprinderilor,  instituţiilor,  uzinelor  şi
organizaţiilor de masã, precum şi titlurile publicaţiilor, se
scriu cu iniţialã majusculã numai la primul cuvînt: … “

În cel din 1965,  exista, însã, în plus,  şi o precizare:
“Notã. Abrevierile numelor de instituţii se scriu însã cu
majusculã: T.R.C. (Trustul Regional de Construcţii).”

În  1982,  Institutul  de  Lingvisticã  al  Universitãţii  din
Bucureşti  dã  la  ivealã  cel  mai  de  seamã  ghid  lingvistic,
„Dicționarul  ortografic,  ortoepic  și  morfologic  al  limbii
române”  (DOOM).  Abia  aici  se  face,  pentru  întâia  oarã,  
distincţia între scrierea numelor de instituţii şi cea  a
numelor de publicaţii periodice, ale operelor literare etc. În
paragraful 9, la pagina XXX, se menţioneazã:

“se  scriu  cu  majuscule:  denumirile  organelor  şi  
organizaţiilor  de  stat  şi  politice  naţionale  sau
internaţionale, ale întreprinderilor şi instituţiilor de tot 
felul; dacã denumirea este alcãtuitã din mai mulţi termeni,
majuscula  este  obligatorie  la  toţi  aceştia,  cu  excepţia
cuvintelor ajutãtoare ...”

(Iar, la paragraful 13, pagina XXXI se stipulează și alte
norme:  „  …  dacã  titlurile  publicaţiilor  periodice,  ale
operelor literare, ştiinţifice etc. cuprind mai multe cuvinte,
se scrie cu iniţialã majusculã numai primul dintre ele: …
Limba  românã,  Floarea  darurilor,  O  scrisoare  pierdutã,
Decretul  pãcii etc.”)

Dupã evenimentele din 1989,  “Î.O.O.P.”, editat de  Institutul



de Lingvisticã al Academiei Române, în 1996, ediţia a V-a,
reia aceastã normã, la paragraful 164, pagina 38:

“Denumirile oficiale ale organelor şi organizaţiilor de stat
şi  politice,  naţionale  şi  internaţionale,  ale
întreprinderilor, instituţiilor şi organizaţiilor de masã se
scriu cu iniţialã majusculã la toate cuvintele care intrã în
componenţa lor, cu excepţia cuvintelor ajutãtoare:  … Nota 1.
Abrevierile  numelor  de  instituţii  se  scriu  de  semenea  cu
majusculã: R.A.T.B.”

Quod erat demonstrandum!

Deci  și  abrevierile  cuvintelor  din  numele  organelor  şi
organizaţiilor  de  stat  şi  politice,  naţionale  şi
internaţionale,  ale  întreprinderilor,  instituţiilor  şi
organizaţiilor de masã (exceptând, bineînțeles, cuvintele de
legătură: prepoziții, conjuncții, aticole): Școala Gimnazială
Numărul 73, dar și Școala Gimnazială Nr. 73.

De unde apare, deci, confuzia?

Fie  din  cramponarea  în  aplicarea  unor  norme  ortografice
perimate (1960, 1965, 1971), fie din confuzia între numele
instituţiilor şi cele ale operelor literare etc.

Dacã a greşi e omeneşte (“Errare humanum est !”), a persista
în greşealã este diabolic.

Faptul cã chiar ştampilele unor şcoli conţin aceastã eroare
(Şcoala Generalã nr. … sau Liceul Teoretic nr. …) demonstreazã
cã pe nimeni nu intereseazã soarta limbii române, de vreme ce
se lasã comandarea acestor însemne oficiale pe seama unor
secretare  sau  persoane  cu  atribuţii  administrative,  fãrã
consultarea specialiştilor, respectiv a profesorilor filologi.

Soluţionarea acestor cazuri se poate face fie prin angajarea
unor persoane competente, prin concurs (secretare, corectori
la  redacţiile  unor  publicaţii  sau  edituri  şi  reexaminarea



periodicã  a  acestora),  fie,  pe  baza  „Legii  Pruteanu”,
completată cu instituirea  unor taxe care sã intre în fondul
culturii sau al învãţãmântului, când se va  constata, de cãtre
o comisie din cadrul primãriilor, de exemplu, cu studii de
specialitate,  repetarea  unor  asemenea  abateri  de  la
respectarea  normelor  lingvistice.

De  ce  sã  nu  se  înfiinţeze  şi  un  oficiu  de  protecţie  a
consumatorilor  de  …  LIMBA  ROMÂNÃ,  când  e  atât  de  voit
alteratã?

Oricum, nu se poate lãsa la voia întâmplãrii folosirea limbii
române tocmai în scrieri, acte, documente cu caracter oficial,
spoturi publicitare, anunţuri, reclame etc.

Or,  trebuie,  în  acest  sens,  sã  se  studieze  temeinic  fie
“Îndreptarul  ortografic,  ortoepic  şi  de  punctuaţie”,  fie
“Dicţionarul ortografic, ortoepic morfologic” (DOOM), ediţia a
II-a, care  trebuie sã existe în orice instituţie de culturã, 
ca material de inventar.

E necesar ca şi şcolile sã aloce o parte din fondurile lor
minimale pentru cumpãrarea a cel puţin 15-20 de exemplare,
care  sã  se  afle  în  minibiblioteci  ale  claselor,  pentru
imediata consultare a lor, ori de câte ori un elev doreşte  
sã-şi limpezeascã o nedumerire de ordin lingvistic, vizând
scrierea sau pronunţia corectã a unui cuvânt.

Depinde şi de mãiestria oricãrei învãţãtoare sau  profesor
stârnirea  interesului  şcolarilor  şi  al   elevilor  pentru
perfectarea acestei dote minime – CUNOAŞTEREA LIMBII ROMÂNE,
pe care şcoala trebuie sã le-o ofere.

Cât despre ceilalţi, tineri artişti în mânuirea calculatorului
pentru tehnoredactarea unor publicaţii sau a unor anunţuri 
mediatizate prin cablu TV, au şi ei nobila misiune de a rãsfoi
un  asemenea  ghid,  atunci  când  editeazã  un  text  destinat
maselor  de  vorbitori  ai  unei  limbi  care  nu  a  fost  deloc
indiferentã înaintaşilor.



Aşa au fãcut şi scriitorii Eminescu, Slavici, Caragiale, în
redacţia revistei „TIMPUL”, din ale cãror dispute lingvistice
ieşea, cel mai adesea, câştigãtor Ion Luca Caragiale. Numai cã
el îl avusese ca mentor pe învãţãtorul Bazil Drãgoşescu, care
i-a insuflat veneraţia pentru limba noastrã.

S-o facem şi noi, cãci a ne respecta limba înseamnã, implicit,
a ne respecta pe noi înşine!

Tinerii  infractori  fac
„legea“ la Mangalia!
27 aprilie 2017 10:33
Urmare a cercetărilor în cazul săvârșirii unei infracţiuni de
furt  al  unui  autoturism,  poliţiştii  din  cadrul  Poliţiei
municipiului Mangalia i-au identificat pe S.A.,  în vârstă de
18 ani, H.E.-V., în vârstă de 16 de ani şi G.A.-A., în vârstă
de 20 ani, bănuiţi de comiterea faptei.

Astfel,  în  noaptea  de  18/19.04.2017,  cei  trei  tineri  au
sustras un autoturism aparţinând unei femei din Mangalia, doi
dintre ei conducându-l pe mai multe străzi din localitate,
după care l-au abandonat deoarece avea probleme tehnice.

Ulterior, unul dintre tineri, ajutat de H.F.-A., în vârstă de
16 ani, A.T., în vârstă de 16 ani şi N.G., în vârstă 18 ani, a
încercat să repornească autoturismul, după care a intrat în
coliziune cu un alt autoturism parcat.

Poliţiştii  au  stabilit  că  nicio  persoană  care  a  condus
autoturismul  nu  posedă  permis  de  conducere  pentru  nicio
categorie de vehicul.

Cercetările sunt continuate de către poliţişti, urmând ca la
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finalizarea acestora să fie luate măsurile legale ce se impun.

Contrabandist  din  Mangalia,
prins de poliţişti
27 aprilie 2017 10:33
La  data  de  20.04.2017,  polițiștii  din  cadrul  Biroului
Investigații Criminale al Poliției municipiului Mangalia l-au
depistat pe I.O., în vârstă de 34 de ani, din Mangalia, pe
numele  căruia  Judecătoria  Mangalia  a  emis  un  mandat  de
executare a pedepsei de 4 ani închisoare pentru săvârșirea
infracțiunii de contrabandă.

Examenul  național  de
definitivare  în  învățământ,
20 aprilie 2017 
27 aprilie 2017 10:33
 

Joi,  20  aprilie  a.c.,  la  Liceul  Teoretic  „Traian”din
Constanța  165  de  candidaţi  au  susținut  proba  scrisă  a
examenului  naţional  de  definitivare  în  învăţământ,  7  au
absentat și 23 s-au retras din examen.

Rezultatele probei scrise se afişează la sediul centrului de
examen şi se publică pe site-ul
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www.definitivat.edu.ro, marți, 25 aprilie 2017. În perioada,
25-26 aprilie, se înregistrează contestațiile și se transmit
la centrele de evaluare, urmând ca duminică, 30 aprilie a.c.,
să fie afișate rezultatele finale. Nota minimă de promovare a
examenului este 8 (opt). Cadrele didactice care promovează
examenul  dobândesc  dreptul  de  practică  în  învăţământul
preuniversitar.

Hotelierii  din  sudul
litoralului  s-au  plâns,  din
nou, de gropi, maidanezi şi
lipsa  de  profesionalism  a
funcţionarilor din primărie!
27 aprilie 2017 10:33

La Complex „Doina“ din staţiunea
Neptun a avut loc, astăzi, prima
din cele două întâlniri ale
Ministrului Turismului, Mircea-
Titus Dobre, cu hotelierii de pe
litoral, în vederea pregătirilor
demarării sezonului estival

2017. La întâlnirea de lucru au fost invitați proprietarii
unităților de cazare din stațiunile de pe litoralul românesc,
federații patronale, asociații de profil, precum și
reprezentanți ai tuturor instituțiilor publice centrale și
locale care, prin activitatea lor, contribuie la buna
desfășurare a activităților turistice. La au participat
reprezentanți din ANAF, MAI (Poliție, Jandarmerie, ISU), ANPC,
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ANSVSA, Administrația Bazinală de Apă Dobrogea Litoral, Garda
Națională de Mediu.

Preşedintele ANPC, Marcel Bogdan Pandelică, a anunţat că, în
perioada 15 iunie-1 septembrie, îşi va reintra în drepturi
Comandamentul „Litoral“, ce va avea trei zone de acţiune,
urmând  să  funcţioneze  pe  câteva  „linii“  de  control:
„Comandamentul  va  acţiona  pe  zonele  Mamaia,  Costineşti  şi
Neptun. Vom urmări, cu precădere, respectarea celor 30 de
procente de plajă alocate consumatorilor ce nu doresc să îşi
închirieze  şezlonguri,  respectarea  promoţiilor  agenţilor
economici,  alături  de  site-urile  care  promovează  servicii
turistice, dar care nu sunt autorizate de Ministrul Turismului
sau  contractele  cu  clauze  înşelătoare“,  a  declarat
preşedintele  ANPC.

Primarul Mangaliei, Cristian Radu, s-a arătat nemulţumit de
faptul că numărul operatorilor din turism prezenţi la acţiunea
de astăzi a fost unul relativ scăzut, anunţând, totodată,
măsuri drastice împotriva celor ce îşi menţin activele în
paragină,  prima  dintre  acestea  fiind  supraimpozitarea
proprietăţilor  abandonate.

Unul câte unul, hotelierii din zonă şi-au prezentat, ca de
altfel  la  fiecare  astfel  de  întâlnire  din  ultimii  ani,
problemele  specifice  fiecărei  staţiuni  în  parte.  Astfel,
printre nemulţumirile celor prezenţi s-au numărat faptul că
staţiunile  din  sudul  litoralului  au  decăzut  mai  mult  ca
oricând în ultimii ani, că autorizaţiile de funcţionare se dau
cu foarte mari întârzieri, uneori de luni de zile, lucru ce
împiedică planuri de investiţii majore în zonă sau că turiştii
fug de zona Mangaliei pentru că pur şi simplu… nu au niciun
mijloc de distracţie, decât, poate, slalomul printre gropi, în
care  dau  în  mod  frecvent  din  cauza  iluminatului  public
deficitar.  „Turiştii  au  ajuns  să  umple  cu  spray-uri
fosforescente, cu care marchează gropile, ca să nu dea în ele
de două ori. Umblă cu luminile de la telefoane aprinse, să nu
cadă în aceste gropi. Nu avem un serviciu de ecarisaj, ni se



plâng turiştii că sunt muşcaţi de maidanezi pe faleză sau pe
lângă hotelurile în care sunt cazaţi“, a declarat Nicolae
Moroianu, agent economic din sudul litoralului.

Nicolae Bucovală s-a plâns de legislaţia greoaie şi nedreaptă
din domeniul pieţei muncii: „Am exportat 4 milioane de români
în ţările Uniunii Europene. Nu înţeleg de ce nu suntem lăsaţi
să „importăm“, din ţările non-UE decât 4.000 de oameni. Dacă
nu puteam aduce forţă de muncă din ţară, cel puţin să fim
lăsaţi  să  deschidem  porţile  Asiei,  Africii,  de  oriunde
găsim…“.

Ministrul Turismului a anunţat, printre altele, modificarea
Ordonanţei 3/2017, pentru modificarea şi completarea Legii nr.
227/2015  privind  Codul  fiscal.  Astfel,  spune  Mircea-Titus
Dobre,  în  câteva  zile  ordonanţa  va  suferi  modificări  ce
precizează faptul că hotelierii cu profituri cuprinse între
100.000 de euro şi 500.000 de euro, care în acest moment
plătesc  impozit  specific,  să  fie  „trecuţi“  la  impozit  pe
venit, iar cei cu profit de peste 500.000 de euro să plătească
impozit specific.

Mâine, în staţiunea Mamaia, Ministrul Turismului va avea o
nouă rundă de discuţii, de data aceasta cu hotelierii din
nordul litoralului românesc.

 

Elevii  sunt  în  vacanţă,
poliţiştii sunt la datorie!
27 aprilie 2017 10:33
 Având în vedere faptul că, în perioada 19-30.04.2017, elevii
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se află în vacanță, în această săptămână polițiștii I.P.J.
Constanța  –  B.A.P.C.,  alături  de  specialiștii  A.N.A.  –
C.E.P.E.C.A.  Constanța  și  voluntarii  acestora,  au  derulat
activități informativ-preventive în centrele comerciale mari
din  municipiul  Constanța,  unde  minorii  își  petrec  timpul
liber.

Astfel, au fost vizate prevenirea delincvenței juvenile și a
victimizării  minorilor  în  mediul  on-line,  în  rețelele  de
socializare  sau  cea  referitoare  la  jocurile  on-line,
prevenirea  violenței,  a  consumului  de  droguri,  tutun  și
alcool,  copiii  fiind  sfătuiți  să  adopte  un  comportament
precaut, să fie atenți la grupul de prieteni, să spună nu
provocărilor care intră în sfera devianței și delincvenței și
să petreacă timpul liber într-un mod dezirabil social, care le
este benefic.

De asemenea, oamenii legii au informat minorii cu privire la
modalitățile  optime  de  prevenire  a  accidentelor  rutiere,
copiii și adolescenții fiind sfătuiți să respecte regulile de
circulație, să traverseze cu atenție sporită pe la trecerile
de pietoni, acolo unde este cazul doar pe culoarea verde a
semaforului, să circule pe trotuare și să nu se joace pe
stradă, ci doar în spațiile special amenajate.

Activităţile derulate fac parte și din prioritatea naţională
şi  locală  de  prevenire  a  delincvenţei  juvenile  şi  a
victimizării  minorilor.

Poliţiştii au discutat cu preșcolarii, școlarii și liceenii,
oferindu-le sfaturi şi răspunsuri la întrebările referitoare
la riscul victimizării, discuţiile fiind interactive şi de
interes  pentru  beneficiari,  în  sprijinul  recomandărilor
făcute,  fiind  distribuite  peste  600  materiale  informativ-
preventive.

 Activități similare vor fi desfășurat de polițiști pe toată
perioada vacanței, alături de partenerii I.P.J. Constanța.


